



# CANADIAN SOCIETY OF CINEMATOGRAPHERS

*By Professionals, For Professionals*

## WORKSHOP

## LIGHTING ECLAIRAGE

Dates: April 9 and 10, 2016 – Hours: 9hrs to 17hrs

Participant fee:

\$500 CSC Members • \$650 non-members

### Hands-on means experience

The CSC believes that the best training comes from doing. This two day hands-on lighting workshop offers the participants comprehensive knowledge on the fundamentals of practical lighting setups.

Participants will work in groups and will alternate the roles of DoP, camera operator, camera assistant and gaffer. Each group is assigned a digital camera package and access to a gaffer and electric. Actors will be on hand to contribute to effective blocking and lighting setups. Content shot will be critiqued at the end of the workshop and a course manual will be provided.

### Topics include

- ▶ lighting concepts and theory
- ▶ colour temperature
- ▶ colour and diffusion gels
- ▶ light fixtures (open face, fresnel, HMI, fluorescents, LED)
- ▶ grip equipment
- ▶ light meter operation
- ▶ single and two camera setups - set lighting

Participants are encouraged to bring a light meter (if you have one) for the practical exercises.

### La pratique donne l'expérience

Le CSC croit que le meilleur apprentissage vient de la pratique. Cette formation de deux jours offre aux participants une compréhension concrète des notions fondamentales des setups d'éclairage.

Les participants travailleront en groupes et alterneront dans les rôles de DP, cadreur, assistant caméra et électro. Un ensemble de tournage (caméra, lumière, machinerie) sera assigné à chaque groupe. Des acteurs seront disponibles pour contribuer à la mise-en-place et à l'éclairage. Le matériel tourné sera critiqué à la fin de l'atelier et un livret de cours sera fourni.

### Sujets abordés

- ▶ concepts et théorie de l'éclairage
- ▶ température des couleurs
- ▶ gélamines de couleur et de diffusion
- ▶ lampes (open face, fresnel, HMI, fluorescents, LED)
- ▶ équipement de machino
- ▶ utilisation du posemètre
- ▶ éclairage pour une et deux caméras

Les participants sont encouragés à amener leur posemètre (s'ils en ont un) pour les exercices pratiques.



Pour s'inscrire, veuillez visiter le site web du CSC.

For an application please visit the CSC website: [www.csc.ca](http://www.csc.ca)

tel: 416-266-0591

\*CSC reserves the right to postpone workshop date(s)

\*Le CSC se réserve le droit de changer les dates de l'atelier

SERVICES **MELS** COMPANY

**Location / Lieu:**

Mel's I - Cité du Havre 2170 Avenue Pierre Dupuy Montreal, Quebec